
ASUNTOPOLIITTISEN KEHITTÄMISOHJELMAN VALMISTELU

TYÖRYHMÄN 7. KOKOUS

Aika: Maanantai 4.5.2020 klo 13.00-15.00

Paikka: Skype-kokous

Osallistujat: Hannele Pokka (pj.) kansliapäällikkö, YM
Mikko Spolander (vpj), osastopäällikkö, ylijohtaja, VM
Tommi Laanti, asuntoneuvos, YM
Eveliina Pöyhönen, sosiaalineuvos, STM
Olli Voutilainen, erityisasiantuntija (sij. Katja Palonen, johtava asiantuntija,) TEM
Hannu Rossilahti, ylijohtaja, ARA
Sanna Pälsi, apulaisjohtaja, Valtiokonttori

Pysyvä asiantuntija:
Laura Hassi, asumisen asiantuntija, Kuntaliitto

Sihteerit:
Liisa Meritähti, hallitussihteeri, YM
Mikko Friipyöli, erityisasiantuntija, YM
Armi Liinamaa, budjettineuvos, VM
Jarmo Lindén, johtaja, ARA

1. Kokouksen avaus ja asialistan hyväksyminen

Kokouksen alussa puheenjohtaja totesi, että tulevana keskiviikkona kokoontuu parlamentaarinen
seurantaryhmä. Ryhmältä pyydetään näkemyksiä tilannekuvaan, minkä lisäksi käydään tilannekatsaus koronan
vaikutuksista.

2. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen

Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio.

3. Keskustelu tilannekuvaluonnoksesta

Käytiin keskustelu päivitetyn tilannekuvaluonnoksen pohjalta. Keskustelussa nousi esiin mm. talouden näkymän
parempi kuvaus, luettavuuden parantaminen mm. lisäämällä taulukoita ja poistamalla lukuja tekstistä. Esitettiin
myös, että asumistoiveet ja työssäkäyntialuenäkökulma huomioitaisiin paremmin. Lisäksi esiin nousi tarve lisätä
tekstiä alueiden työmarkkinoista.

Todettiin, että tilannekuvaluonnosta päivitetään saatujen kommenttien perusteella, ja kirjallisia kommentteja
voi vielä lähettää.

4. Seutukaupunkien rooli ja monipaikkaisuus

Erityisasiantuntija Mika Ristimäki, ympäristöministeriö



Mika Ristimäki alusti mm. monipaikkaisuudesta, seutukaupunkien roolista ja lähiöuudistuksen tarpeista sekä
työssäkäyntialueista. Keskustelua käytiin mm. keskimääräisten työmatkojen pidentymisestä ja
työssäkäyntialueista.

5. Väestöltään vähenevien alueiden tilanne Valtiokonttorin näkökulmasta

Apulaisjohtaja Sanna Pälsi, Valtiokonttori

Sanna Pälsi kertoi Valtiokonttorin käytettävissä olevista riskienhallinnan ja –valvonnan toimenpiteistä ja arava-
sekä korkotukilainakantaan sisältyvistä riskeistä. Keskustelua käytiin mm. lainojen takapainotteisuudesta.

6. Pitkän korkotuen kehittäminen

Hallitussihteeri Liisa Meritähti, ympäristöministeriö
Johtaja Jarmo Lindén, Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskus

Liisa Meritähti ja Jarmo Lindén kertoivat pitkän korkotuen taustoista, hallitusohjelmakirjauksesta, tehdyistä
viimeaikaisista uudistuksista ja asuntotuotannosta sekä toimijoiden toiveista järjestelmän uudistamiseksi.

7. Muut asiat

Muita asioita ei ollut. Seuraava työryhmän kokous on 26.5.2020.

8. Kokouksen päättäminen


